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‘Wie de jeugd heeft de toekomst’, luidt het gezegde. Maar wie heeft de jeugd? 
In ieder geval de twintig bedrijven die dit jaar meededen aan de zevende 
editie van het traditionele Boom In Business nieuwjaarsdiner, dat dit keer 
gehouden werd bij Van Krimpen in Standdaarbuiten in West-Brabant. Ja, wie 
heeft de jeugd? Ondergetekende in ieder geval niet. Dit is de laatste van de 
vierhonderd-plus redactionele commentaren die ik schrijf terwijl ik in mijn 
“jaren vijftig” zit. In januari 2018 begint mijn leeftijd met een 6 en wordt het 
hoog tijd dat iemand vrolijk aan mijn stoelpoten gaat zagen. 

Voor de twintig bedrijven die meededen aan ons kerstdiner speelt dat niet en 
het is fantastisch om mee te maken wat er gebeurt als je twintig jonge boom-
kwekers laat discussiëren over een aantal belangrijke thema’s voor de sector. 
Mijn moeder zei altijd: ‘Alles komt weer terug’. Tijdens het diner had ik een 
aantal keer een déjà-vu-gevoel toen de club jonge boomkwekers bijna in koor 
opriep tot de terugkeer van het Productschap Tuinbouw. Mooi natuurlijk, maar 
het laat tegelijk ook zien hoe gebrekkig ons gemeenschappelijk geheugen is. 
Want was het niet zo dat het PT verdween op verzoek van de ondernemers 

die niet langer zin hadden in het sponsoren van dit speeltje van de branche-
organisaties? Het gebrek aan werkelijke democratie was - in mijn visie -  
de reden voor het verdwijnen van het PT. Op een gegeven moment werden 
met het gemeenschappelijk geld heel veel interessante dingen gedaan, waar 
boomkwekers wel voor mochten betalen maar niet langer meer het voordeel 
van inzagen. Ik heb daar vaak met mensen van Wageningen over gediscus-
sieerd en had altijd de stelling dat uitbrengen van een vakblad eigenlijk zoiets 
is als het runnen van een universiteit.  Niet alles wat in het blad staat kan altijd 
voor iedereen interessant zijn, maar als je niet voortdurend de vinger aan de 
pols houdt ben je al snel alleen nog maar bezig met je eigen hobby en weet 
jij het beter dan de mensen voor wie het bedoeld is. Het resultaat is inmiddels 
geschiedenis. 

Evengoed is het natuurlijk wel keihard nodig dat boomkwekers onder-
ling georganiseerd zijn. Er komen bijvoorbeeld op het gebied van gewas-
bescherming zaken op de sector af, die een belangenbehartiging meer nodig 
maken dan ooit tevoren. Ook dat snappen jonge boomkwekers beter dan de 
oude knuppels onder ons, onder wie ondergetekende. Sorry voor dat woord 
knuppels, maar wat moet je anders maken van het feit dat in een regio zoals 
Opheusden slecht 15 procent van de boomkwekers is aangesloten bij de LTO. 
Dat is afgrijselijk weinig en het lijkt mij een gezonde ambitie om dit in 2018 te 
verdubbelen. 

Met vriendelijk groet,

Hein van Iersel 
(hein@nwst.nl) 
Hoofdredacteur
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